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Zwolse Energiegids 
Op 17 juli 2017 heeft de raad het Ambitiedocument Energietransitie vastgesteld. Daarin is de 
ambitie vastgelegd dat Zwolle in 2050 energieneutraal moet zijn en ook is afgesproken om de 
energietransitie in te zetten als katalysator voor economische en sociale meerwaarde. Ook is in 
het Ambitiedocument vastgelegd dat de gemeente in samenspraak met de stad een 
afwegingskader Grootschalige Energieopwekking  op stelt. Dat afwegingskader ligt thans ter 
besluitvorming voor. 
Allereerst wordt ingesproken door twee insprekers: 
De eerste inspreker is dhr. Van Leusen van Melkveebedrijf Van Leusen uit Tolhuislanden. Hij 
wijst de raadsleden er op dat er in Tolhuislanden al windmolens zijn en dat het gebied een 
beetje als afvalputje wordt gebruikt als het om windmolens gaat. Hij  merkt op dat er in dit 
gebied echter ook mensen wonen, met name veel jonge beginnende agrariërs. Ook vraagt hij 
aandacht voor het belang van het gebied als het gaat om weidevogels. Met de bewoners is 
nooit over het afwegingskader gesproken. De komst er van is slechts aangekondigd tijdens een 
wijkplatform. 
De tweede inspreker is dhr.  Wolters van plaatselijk belang Windesheim. De tekst van de 
inspraak van de heer Wolters is in Ibabs aan de stukken toegevoegd.   
Tijdens het debat geven alle fracties aan nog steeds achter de doelstellingen uit het 
Ambitiedocument te staan. Over de uitwerking, zoals verwoord in het Afwegingskader, 
verschillen de meningen, met name als het gaat om de plaatsing van windturbines. Het varieert 
van geen windmolens, windmolens in de zoekgebieden maar alleen als er een groot draagvlak 
is, tot alle mogelijkheden onderzoeken en meer locaties voor windmolens in beeld brengen. 
Alle fracties vragen aandacht voor een goede communicatie met zowel de direct betrokken 
bewoners als de Zwolse bevolking in totaal. Ook wijzen veel fracties op het belang van het 
verder opvoeren van energiebesparing. Ook het ten goede komen van een deel van de 
opbrengst van nieuwe vormen van grootschalige energieopwekking aan de inwoners van 
Zwolse buurten en wijken vinden de fracties van belang. Een aantal fracties is van mening dat 
de rol van de gemeente wel wat scherper gedefinieerd mag worden. Slechts faciliterend en het 
verder overlaten aan de initiatiefnemers, vindt men te mager. Ook moet er meer in regionaal 
verband worden afgestemd en afgesproken. Ook al vanwege het verschil tussen Zwolle, met 
hoofdzakelijk stedelijk gebied en omringende gemeenten met veel buitengebied. 
Wethouder Van Willigen stelt dat de doelstellingen helder zijn en nog steeds worden 
onderschreven. Ook uit de gesprekken in de stad en met allerlei betrokkenen komt het geluid: 
doen! Het college ziet voldoende kansen en wil daarbij op de volle breedte inzetten. Daarbij 
zullen zich allerlei initiatieven aandienen. En daarvoor is deze Energiegids noodzakelijk. De 
gemeente heeft daarbij een regierol en van belang is dat er over de diverse initiatieven goed en 
tijdig met de wijken en buurten wordt gecommuniceerd. Hij zal derhalve ook met beide 
insprekers contact opnemen. Ook zal hij in regioverband de mogelijkheden verkennen. Wat 
betreft de windturbines merkt de wethouder op dat in de Energiegids een aantal wettelijke 
beperkingen zijn opgenomen, aangevuld met enkele lokale en provinciale beperkingen. Maar 
van belang is vooral, om bij een zich voordoend initiatief, het gesprek te voeren met elkaar 
alvorens tot een besluit te komen. De wethouder meldt dat de raad vroegtijdig geïnformeerd zal 
worden over initiatieven om te komen tot een grootschalige energieopwekking, maar dat 
bovendien de raad in beeld komt omdat er bijna altijd een bestemmingsplanwijziging vereist is. 
De wethouder doet nog de volgende toezeggingen: 
- over de rol van de gemeente (variërend van facilitator tot initiatiefnemer) t.a.v. grootschalige 
initiatieven energieopwekking volgt begin 2018 nog een nadere notitie. 



- de wethouder beziet de contactmogelijkheden met de minister van Defensie om te praten over 
de laagvliegroute over Zwolle (welke invloed heeft op de locaties voor grootschalige 
energieopwekking). 
- de wethouder beraadt zich nog op de vraag of het mogelijk is om tot OZB-differentiatie over te 
gaan als het gaat om energiebesparing bij bedrijven. 
De voorzitter informeert vervolgens of het voorstel Energiegids Zwolle rijp is voor 
besluitvorming, hetgeen het geval blijkt te zijn. Besluitvorming is gepland op maandag 18 
december a.s. 


